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رن فً ُذٍ الذراسخ رْضٍخ الزطْر الزبرٌخً لوشكلخ الزجبّساد العشْائٍخ السكٌٍخ ّالاقزصبدٌخ 

ّرأي الاسلام ّالزشزٌعبد القبًًٍْخ ثِب ، كوب رن رْضٍخ الخصبئص السكبًٍخ ّالسكٌٍخ لشبغلً 

الوسبكي العشْائً ّالوزجبّسٌي على الارصفخ ّالسبدبد ، فضلا ً عي رْضٍخ الخصبئص 

 .الاجزوبعٍخ ّالاقزصبدٌخ للوزجبّسٌي الوشوْلٍي ثبلعٌٍخ فً عوْم هذٌٌخ الجصزح 

ّاُزوذ الذراسخ اٌضب ً ثزْضٍخ أسجبة الزجبٌي الوكبًً للزجبّساد العشْائٍخ ، ّرذذٌذ أهبكي 

رْاجذُب على خزائظ أعذد هي الوزئٍخ الفضبئٍخ ، لزْضٍخ الِذف الذي رصجْا الٍَ ُذٍ الذراسخ 

 .هع اٌضبح أُن الزأثٍزاد الجٍئٍخ الٌبرجخ عي ُذٍ الظبُزح 

This study states the historical development of the residential and economic 

casuals , and the subjective opinion of Islam and legislation in this respect . 

It also points out the demographic and residential particularities of those 

occupying the casuals , The side walks and the empty lands moreover , It 

states the social and economic particularities of the encroaching residents 

involved in the sample throughout whole Basra city .   

The Different Distribution of the Problem of the Encroaching Casuals in 

Basra and Its Environmental Effects . 

 

 الزجبٌي الوكبًً لوشكلخ الزجبّساد العشْائٍخ فً هذٌٌخ الجصزح ّآثزُب الجٍئٍخ


